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PROTOKÓŁ NR LXX/2023 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 21 września 2023 r. 
 
Sesja trwała od godz. 14.10 do godz. 14.35. 
 
Na sali obecnych było 13 radnych: Rafał Klimczak, Janusz Kowalski,  Leszek Kwiatkowski, 
Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, 
Stanisław Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał 
Zajączkowski. 
 
Na ogólną liczbę 15 radnych łącznie w Sesji udział brało 13 radnych, zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Michał Kowalik, Sylwia 
Sobierańska.  
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 

• Zbigniew Gałązka     - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 

• Emilia Rajewska     - Skarbnik Gminy Żychlin, 

• Waldemar Bartochowski    - Sekretarz Gminy Żychlin, 

• Marta Kwiatkowska - Tarcz   - Adwokat, 

• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli. 
 

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Wanda Sikora. 
 

Otwierając obrady powitała radnych, Zastępcę Burmistrza, Sekretarza i Skarbnika 
Gminy oraz Panią Adwokat, Sołtysów i Przewodniczących Zarządu Osiedli oraz mieszkańców 
gminy Żychlin oglądających transmisję Sesji Rady Miejskiej. 

 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do 

podejmowania uchwał. 
 
Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych zmian. 

 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2023 rok, 

b) o zmianie Uchwały Nr LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 grudnia 2022r.                      

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

c) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Żychlin. 

3. Sprawy różne. 

4. Przyjęcie Protokołu Nr LXVII/2023 z dnia 22 czerwca 2023 r. 

5. Zakończenie obrad.   

 

Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2023 rok, 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
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Emilia Rajewska – Skarbnik Gminy Żychlin – poprosiła Radnych o podjęcie uchwały                       

z  nowym brzmieniem § 2, nowe brzmienie zostało uwzględnione w poprawionym projekcie 

uchwały, który został przesłany do Państwa Radnych.  

 
Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do 

projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (4 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Rolna                            

(4 głosami „za”),  Komisja Oświaty (6 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji                 

(5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 

na 2023 r. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2023 rok. 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2023 rok 
głosowało  - 13 radnych (Rafał Klimczak, Janusz Kowalski,  Leszek Kwiatkowski, 
Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, 
Stanisław Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał 
Zajączkowski), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2023 rok.  

 

Uchwała Nr LXX/356/2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

b) o zmianie Uchwały Nr LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia                
15 grudnia 2022r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej, 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (4 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Rolna                            

(4 głosami „za”),  Komisja Oświaty (6 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji                 

(5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr 

LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 grudnia 2022r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  
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Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały o zmianie Uchwały Nr LX/290/2022 

Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 grudnia 2022r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. 

Za podjęciem uchwały o zmianie Uchwały Nr LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 
15 grudnia 2022r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  
głosowało  - 13 radnych (Rafał Klimczak, Janusz Kowalski,  Leszek Kwiatkowski, 
Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, 
Stanisław Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał 
Zajączkowski), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę o zmianie Uchwały Nr 

LX/290/2022 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 15 grudnia 2022r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

 

Uchwała Nr LXX/357/2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

c) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej                          
w Gminie Żychlin. 

 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. 
Poprosiła Przewodniczących Komisji Rady o odczytanie opinii do projektu uchwały. 

 

OPINIE KOMISJI: 

 

Komisja Rozwoju (4 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (4 głosami „za”), Komisja Rolna                            

(4 głosami „za”),  Komisja Oświaty (6 głosami „za”), Komisja Skarg, Wniosków i Petycji                 

(5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej w Gminie Żychlin. 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej w Gminie Żychlin. 

Za podjęciem uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Gminie Żychlin 
głosowało  - 13 radnych (Rafał Klimczak, Janusz Kowalski,  Leszek Kwiatkowski, 
Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, 
Stanisław Szymański, Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał 
Zajączkowski), 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej w Gminie Żychlin.  

Uchwała Nr LXX/358/2023 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Do p-tu 3. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabieranie głosu w sprawach różnych. 
 
W dyskusji w sprawach różnych udział wzięli: 
 
Zbigniew Wypych zapytał, czy samorząd jest zobligowany do dowożenia i odwożenia dzieci 
do szkoły? Miał zgłoszenie, że z Drzewoszek Małych nie są odwożone dzieci. 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin – samorząd dowozi i odwozi 
dzieci do szkoły zgodnie z przepisami ustawowymi. Jeżeli odległość przekracza 3 kilometry 
bodajże od miejsca zamieszkania, to takie dzieci są przywożone do szkoły i odwożone z 
powrotem do domu. W Drzewoszkach jest trójka dzieci, co mają gdzieś około 1700 metrów do 
Czesławowa. Jeżeli jest organizowany transport, a nie ma możliwości dojazdu autobusu, który 
zabrałby dzieci, bo np. jest wąska droga itp., to wtedy rodzice składają wnioski i Pan Burmistrz 
podpisuje umowę z takimi rodzicami na dowóz dzieci i tutaj w zamian za to, że rodzice dowożą 
dzieci, dostają gratyfikację finansową na podstawie ilości przejechanych kilometrów. Jeżeli 
taka sytuacja w Czesławowie wynika, to sprawdzimy i ustalimy w jaki sposób sprawę 
rozstrzygnąć.  

Monika Antczak – Sołtys Sołectwa Grabów – ponownie mieszkańcy sołectwa zwracają się 
z wnioskiem o wybudowanie chodnika wzdłuż ul. Szkolnej w Grabowie. 

Zbigniew Gałązka – na budowę tego chodnika była przygotowana dokumentacja techniczna. 
Gdy zakończy się budowa ronda w Dobrzelinie, wówczas możemy powrócić do tematu 
chodnika. 

Józef Kowalski – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 1 w Żychlinie – zapytał, czy 
wszystkie drogi zostały zabezpieczone właściwymi znakami przed rozpoczęciem kampanii 
cukrowniczej? 

Zbigniew Gałązka – z tego, co pamięta Cukrownia uzgadnia co roku  trasy transportu, a znaki 
są powstawiane na wszystkie drogi. 

Rafał Zajączkowski – zapytał, co z pracami nad drogą od ul. Narutowicza do stadionu? 

Zbigniew Gałązka – prace projektowe trwają, do uzgodnienia pozostała sprawa kanalizacji 
deszczowej. 

Jadwiga Melcher - Przewodnicząca Zarządu Osiedla Nr 2 w Żychlinie – zapytała, na jakim 
etapie są prace nad przebudową ul. Sienkiewicza? 

Zbigniew Gałązka – najpierw musi być wykonania przebudowa wodociągu i kanalizacji, a 
ponieważ jest to wąska ul. nie można wykonać na razie prac z nawierzchnią drogi. Zatem 
sama modernizacja drogi w tym roku się nie rozpocznie. 

Stanisław Szymański – skoro gmina dostała środki z Polskiego Ładu, to czy będą 
realizowane inwestycje? 
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Zbigniew Gałązka – będziemy realizować inwestycje, jeszcze w tym roku odbędzie się kolejny 
przetarg, natomiast prace inwestycyjne rozpoczną się w roku przyszłym. 

 
Do p-tu 4. Przyjęcie Protokołu Nr LXVII/2023 z dnia 22 czerwca 2023 r. 

Do przedłożonego protokołu nie zgłoszono żadnych uwag. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 

 

Do p-tu 5. Zakończenie obrad.  
 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym za udział w Sesji Rady.  
 
Zamknęła LXX Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
 
 
 
Protokolant:                                                                           Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 
 
Monika Charążka                                                                        Elżbieta Wanda Sikora 
 

 

 


